

Dr Bernadette Abela, WHO HQ/ PPC/ MNT



Bernadette Abela is a global health scientist specializing in One Health, zoonotic diseases, and co-leading WHO's snakebite programme. She holds a DVM and PhD from the University of Vienna and an MSc in Epidemiology from the University of Edinburgh. At WHO, she works on zoonoses and snakebite within the Department of Malaria and Neglected Tropical Diseases, and previously contributed to Food Safety, Zoonoses, and antimicrobial resistance. Her earlier work includes HIV research in non-human primates with IRD in Cameroon. She has also worked with FAO, the U.S. FDA, and in veterinary practice, advancing cross-sectoral collaboration globally.

Bernadette Abela est une chercheuse en santé mondiale spécialisée dans l'approche « One Health » et les zoonoses ; elle codirige le programme de l'OMS sur les morsures de serpent. Elle est titulaire d'un doctorat en médecine vétérinaire et d'un doctorat de l'Université de Vienne, ainsi que d'un master en épidémiologie de l'Université d'Édimbourg. À l'OMS, elle travaille sur les zoonoses et les morsures de serpent au sein du Département du paludisme et des maladies tropicales négligées, après avoir contribué aux domaines de la sécurité alimentaire, des zoonoses et de la résistance aux antimicrobiens. Ses travaux antérieurs comprennent des recherches sur le VIH chez les primates non humains au sein de l'IRD au Cameroun. Elle a également travaillé avec la FAO, la FDA américaine et dans le secteur vétérinaire, favorisant la collaboration intersectorielle à l'échelle mondiale.